
V předvečer Dne učitelů ocenila
břeclavská radnice v synagoze
šestadvacet učitelů, především
za obětavou, mnohdy celoži-
votní práci v oblasti vzdělávání.
Mezi oceněnými, kteří z rukou
břeclavských místostarostů
Petra Vlasáka a Milana Klima
převzali plaketu nebo pamětní
list, byli Mgr. Zdeňka Stanická,
Marta Kaufová, Anna Kroči-
lová, Irena Maroušová, Monika
Nádvorníková, Kateřina Rolní-
ková, Mgr. Helena Plá-
teníková, Mgr. Hana Pchál-
ková, Mgr. Yveta Cipry-
sová, PaedDr. Jitka Bálková,
Mgr. Světlana Čumalová,
Mgr. Jitka Chlumecká, Libor

Mišurec, Ing. Bc. Lenka 
Uhlířová Burianová, Ph.D.,
Mgr. Lenka Damcová, Mgr. Mar-
kéta Mikuličová, Mgr. Lukáš
Jaborník, Ing. Michal Hejsek,
Mgr. Anna Slavíková, Mgr. Mi-
lan Kovařík, Ing. Josef Benko,
Mgr. Josef Pochylý, Mgr. Jitka
Vojtová, Ing. Jiří Brabenec,
Mgr. Petr Švec, Mgr. Lukáš Ka-
labis. 

„Po vzoru podobně velkých
měst v kraji jsme se shodli na
opakování této slavnostní chvíle
po dvou letech, aby byla vzác-
nější. Nejen proto, že máme
v posledních letech skvělé
vztahy a společnou snahu o roz-

voj našich škol s Jihomoravským
krajem, oceňujeme také přínos
středních škol, nevyjímaje i školu
soukromou. Vycházíme totiž
z toho, že děti a mládež v Břec-
lavi vedeme k tomu nejlepšímu
společně, nehledě na to, kdo
školu zřizuje. Ocenili jsme jak pe-
dagogy a pedagožky za dlouho-
letý přínos ve výchově a vzdělá-
vání břeclavských dětí, tak za
jejich osobitý a kreativní přístup,
byť učí třeba jen pár let,“ vysvětlil
místostarosta pro školství Petr
Vlasák. 

Aby se oslava Dne učitelů netý-
kala pouze vybraných jedinců,
zavedla loni radnice také podě-

kování všem více než 300 vy-
učujícím v Břeclavi formou kul-
turního zážitku v kině Koruna.
Loni byli pozváni na Českými lvy
ověnčený film Il Boemo, letos si
mohli užít Listování Lukáše Hej-
líka.

Na společném snímku chybí
Ing. Michal Hejsek a Mgr. Jitka
Vojtová, kteří se slavnostního
předávání nemohli účastnit.
Všem oceněným srdečně gratu-
lujeme, taktéž přejeme i dalším
pedagogům všechno nejlepší ke
dni učitelů. 

(dav)
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Břeclavská Radnice

Město buduje hřiště
Jedna z  největších investičních
akcí letošního roku odstartovala
na konci března. Stavební firma
tak převzala hřiště u Základní
školy Na Valtické, aby zastaralý
areál přeměnila v moderní sporto-
viště, které bude po skončení
hřiště sloužit jak žákům školy, tak
veřejnosti.

Díky soutěži se podařilo snížit
cenu rekonstrukce sportovního
hřiště o dvacet milionů korun. Do-
davatel, který díky nejvýhodnější
nabídce zakázku získal, městu na-
účtuje 26,9 milionu korun. Před-
pokládaná hodnota veřejné za-
kázky přitom byla původně
stanovena dle položkového roz-
počtu na 46,8 milionů korun bez
DPH.

„Akce financované z úvěru se
nám zatím daří dobře soutěžit.
Hřiště Základní školy Valtická
bylo v havarijním stav několik let
a mám radost z toho, že konečně
začíná jeho rekonstrukce. Ta by
měla trvat do konce září. Otevření

pro veřejnost v plném režimu ale
předpokládáme až od roku 2025,
a to kvůli zeleni a zejména tráv-
níkům, které se musí uchytit. Vě-
řím, že si nové hřiště žáci i oby-
vatelé Valtické užijí,“ uvedl
místostarosta Jakub Matuška. 

Dodavatel má na rekonstrukci
hřiště 210 dní. Do konce letošního
roku by tak mělo být nové spor-
toviště hotové. Sportovci si bu-
dou moci užívat travnaté fotba-
lové hřiště, běžecký ovál,
doskočiště pro skok do dálky,
sektor pro vrh koulí nebo dvě ví-
ceúčelová hřiště s  umělým po-
vrchem, kde si mohou zahrát
basketbal, volejbal nebo třeba
florbal. Specifikem bude i trénin-
ková věž pro dobrovolné hasiče. 

Současně s rekonstrukcí hřiště se
dodavatel pustí také do opravy
atria školy, které se změní v pří-
jemné místo plné zeleně, vhodné
pro relax i venkovní výuku. 

(sol, foto dav) 

Geologický průzkum
v trase obchvatu
Vtrase budoucího obchvatu Břec-
lavi mohli lidé spatřit auta společ-
nosti LT-geo. Její pracovníci se
pustili do geologického průzkumu.
Sondy zavrtávali až do hloubky
dvaceti metrů. 

„Prováděli geologický průzkum
v místech, kde budou mosty přes
železniční tratě a vodní toky. Je to
jedna z prvních činností při práci
na obchvatu, kterých si mohou
lidé v terénu všimnout. Mám také
informaci, že Ředitelství silnic
a dálnic by mělo do poloviny le-

tošního roku podat žádost o sta-
vební povolení,“ komentoval práce
starosta Břeclavi Svatopluk Pěček. 

Sondy, z nichž některé šly až do
hloubky dvaceti metrů, slouží zej-
ména k posouzení únosnosti pro
výstavbu dopravních staveb. Ať už
jde o mosty, rampy, estakády či
nájezdy na obchvat. Celkově plá-
nuje LT-geo v trase obchvatu při-
bližně třicet vrtů. 

(sol, foto dav) 

64 tisíc na zídku kostela
Jednou z nejkrásnějších břeclav-
ských staveb, hojně navštěvova-
ných turisty, je kostel Navštívení
Panny Marie v Poštorné. „Stejně
jako stavba samotná je pod pa-
mátkovou ochranou také ohradní
zídka, která kostel obklopuje. Ta
byla ovšem kvůli povětrnostním
vlivům i vandalům v havarijním
stavu,“ popisuje starosta Břeclavi
Svatopluk Pěček. 

I když farnost zídku postupně
opravuje, na kompletní rekon-

strukci ještě peníze chybí. Sou-
časně totiž musí investovat také
do opravy zatékající střechy, což
je projekt v hodnotě čtyř milionů
korun.

Pod záštitou města Břeclav a ve
spolupráci s poštorenskou far-
ností proto vznikla veřejná sbírka,
jejímž cílem bylo pomoci při ob-
nově zídky kolem kostela. Celkem
lidé ve sbírce přispěli 64 tisíc. 

(sol, dav)
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Vážení obyvatelé Břeclavi, 

ochrana obyvatel Břeclavi při
velké vodě, prudkém větru či ji-
ných živelných pohromách je pro
břeclavskou radnici jednou z pri-

orit. Velmi mě proto těší, že se
nám podařilo získat dotaci ve výši
330 tisíc eur, tedy více než 7 mi-
lionů korun, na vybudování va-
rovného a informačního systému. 

Břeclav patří k městům, které
mají nepříjemné zkušenosti s po-
vodněmi, vichřicemi i silnými
bouřkami. Naposled významně
škodila bouře s kroupami, která
byla před třemi lety předzvěstí
tornáda v sousedních obcích.
Nový varovný systém pomůže
zrychlit proces rozhodování ne-
jen při řádění přírodních živlů, ale
třeba i v případě požáru, chemic-
kého ohrožení či jiného nebez-
pečí. 

Systém je určen zejména pro
včasné varování obyvatel a také
zlepšení vzájemné komunikace

města s občany ve smyslu předá -
vání urgentních sdělení.

Součástí nového varovného a in-
formačního systému budou
elektronické sirény a technologie
na měření meteorologických
údajů. Dvanáct stávajících sirén
nahradí novější, které mohou
kromě varovných tónů vysílat
i slovní hlášení. Tři sirény přiby-
dou zcela nově. 

Stejně jako dnes budou sirény
primárně ovládat hasiči, kteří sys-
témem přenášejí zejména va-
rovné tóny. Při mimořádné udá-
losti většího rozsahu však bude
moci do systému vstupovat
i město, aby prostřednictvím hlá-
sičů podávalo takzvané do-
plňkové informace. Může jít na-
příklad o informace o zákazu

větrání při požáru či o průběhu
evakuace při povodni a podobně.
Informace bude navíc možné vy-
sílat i selektovaně – tedy jen do
těch ulic, kterých se ohrožení
bezprostředně týká.

Dotace z programu INTERREG,
kterou město získalo ve spolu-
práci se slovenským městem
Čadca, pokryje 85 procent ná-
kladů, břeclavská radnice tak ze
svého rozpočtu doplatí ještě asi
1,5 milionu korun. Sirény budou
umístěné zejména na veřejných
budovách či na sloupech ve všech
městských částech. Pro obyvatele
města připravíme také brožury
a přednášky, jak se chovat v pří-
padě mimořádných událostí.

Svatopluk Pěček, 
starosta Břeclav 

Nový varovný a informační
systém pro Břeclav

Na lince z Břeclavi do Znojma
budou jezdit moderní vlaky od
dopravní společnosti Arriva.
Do ostrého provozu se jed-
notky Stadler GTW zapojí s no-
vým jízdním řádem v polovině
prosince. Jihomoravský kraj
v dubnu nové vlaky představil
na břeclavském nádraží veřej-
nosti. 

„Je skvělé pozorovat, jak jde vý-
voj železniční dopravy dopředu.
Ještě mám v paměti, jak stejnou
trať do Znojma obsluhoval mo-
torák z padesátých let přezdí-
vaný Kredenc,“ zavzpomínal sta-
rosta Břeclavi Svatopluk Pěček
s úsměvem na motorové vozy

poválečné éry, které se na pří-
hraniční trati udržely až do
pozdních osmdesátých let.

Vozy Stadler GTW, které se na
ní objeví letos, jsou jednotky pro
regionální dopravu vyrobené ve
Švýcarsku. Arriva je koupila od
německých Hessische Landes-
bahn. V šumperské Škodě Pars
pak prošly modernizací.

„Jedná se o nízkopodlažní vo-
zidla, což znamená jednoduchý
nástup a výstup pro cestující.
Navíc jsme tyto jednotky upravili
tak, aby vyhovovaly provozu na
jihu Moravy, kde jezdí nejvíce cy-
klistů. Proto mají i prostor pro

ukládání kol,“ představil nové
vlaky se stovkou míst pro cestu-
jící generální ředitel společnosti
Arriva Daniel Adamka. Dopravce
při úpravě vozů úzce spolupra-
coval jak s krajem, tak se společ-
ností Kordis, která je koordiná-
torem integrované dopravy
v kraji, aby vozidla bylo přesně
navržena pro potřeby konkrétní
linky, na které budou nasazena. 

Podle jihomoravského hejtmana
Jana Grolicha znamenají nové
vozy obrovský posun v kom-
fortu. „Věřím, že to přiměje více
lidí, aby nejezdili do práce a do
škol auty, ale aby využili vlaky,“
podotkl a připomněl, že jednotky

Stadler GTW jsou už druhým
krokem v modernizaci jihomo-
ravských vlaků. 

Na elektrifikovaných tratích již
od loňského roku jezdí soupravy
Moravia. Vozy Stadler GTW bu-
dou obsluhovat tratě, které ještě
elektrifikované nejsou. Stejně
jako Moravia budou mít barvy
Jihomoravského kraje. 

Kromě linky z Břeclavi do
Znojma budou jezdit také na
trati Zaječí-Hodonín a Hodo-
nín-Veselí nad Moravou-Vrbov-
ce. 

(sol, foto dav)

Z Břeclavi do Znojma vyrazí vlaky Stadler



Břeclavská Radnice

Zasíťování Palackého ulice
Město dokončilo výstavbu vo-
dovodní a kanalizační sítě na Pa-
lackého ulici v Charvátské Nové
Vsi, kde připravuje lokalitu pro
výstavbu rodinných domů. Fi-
nančně se na ní budou podílet
i její budoucí obyvatelé. Město
se s nimi dohodlo, že každý
z nich přispěje na zasíťování
svého pozemku částkou 37 tisíc
korun. Se stavbou, jejíž cena je
3,6 milionů korun, tak významně
pomáhají. 

Obdobný model finanční spolu-
práce se stavebníky chce město
využívat i v budoucnu.

„Další lokalitou, kde by se bu-
doucí obyvatelé mohli na zasí-
ťování finančně podílet, je ulice
Františka Kňourka,“ představuje
místostarosta Jakub Matuška
místo, kde chce město dosáh-
nout férového a přiměřeného
podílu stavebníků na rozvoji
území. 

Na ulici Františka Kňourka se za-
tím chystá projekt pro přípravu
technické infrastruktury a řeší
se majetkové vztahy. Samotné
zasíťování by zde mělo proběh-
nout příští rok.

(sol)

Pozemek v ulici Hájová v Po-
štorné, na kterém se v minulosti
plánovala výstavba Domu s pe-
čovatelskou službou, nabídne
město k prodeji. Ovšem s pod-
mínkou, že na něm budoucí ma-
jitel bude minimálně dvacet let
poskytovat sociální služby. Na
svém posledním zasedání o tom
rozhodli břeclavští zastupitelé.

Od stavby Domu s pečovatel-
skou službou v Poštorné město
ustoupilo zhruba před čtyřmi lety.
Prioritu má financování jiných so-
ciálních projektů. Konkrétně re-
konstrukce Domova Seniorů
a výstavba 28 bytů v rámci pro-
jektu sociálního bydlení U Splavu. 

„Prodej pozemku na Hájové po-
může městu získat prostředky na
tyto sociální projekty, ale zároveň
dá možnost využít tento poze-
mek soukromým provozovatelům

sociálních služeb,“ objasnil místo-
starosta Jakub Matuška s tím, že
už v nabídkovém řízení projevili
o pozemek zájem čtyři poten-
ciální kupci. O tom, kdo jej nako-
nec získá, rozhodne dražba. „Pro-
běhne nedříve v červnu. Vyvolá-
vací cena je 24 200 000 korun,“
doplnil místostarosta.

Potřebnost sociálních služeb
v Břeclavi jednoznačně dokládá
demografická křivka. Dlouho-
době klesá počet obyvatel v pro-
duktivním věku. „Realita je taková,
že populace stárne a stále víc lidí
potřebuje péči, kterou sociální
služby zajišťují. Spolupráce se
soukromým sektorem je jedna
z cest, jak tuto poptávku uspo-
kojit,“ míní Jakub Matuška. 

Ve správním obvodu Břeclavi
roste průměrný věk jak u mužů,
tak u žen, a v obou případech nad

celorepublikový průměr. Zatímco
v roce 2009 byl průměrný věk
obyvatel Břeclavska 40,9 let a ce-
lorepublikově 40,8 let, v roce
2021 už Břeclavané dosáhli prů-
měrného věku 43,8 let, zatímco
v rámci celé republiky to byla hra-
nice 42,8 let. Vyššího průměr-
ného věku se přitom dožívají
ženy. 

Vítěz dražby bude mít povinnost
provozovat v plánovaném ob-

jektu sociální služby po dobu
dvaceti let, jinak mu hrozí
sankce ve výši dvojnásobku
ceny pozemku stanovené od-
borným posouzením, tedy ve
výši přes 28 milionů korun.

Případní zájemci o využití po-
zemku mohou kontaktovat od-
bor majetkový břeclavské rad-
nice. 

(sol)

Město Břeclav nabízí 
pozemek pro sociální služby
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Více než čtvrt milionu korun
rozdělí Břeclav mezi poskyto-
vatele sociálních služeb z Fondu
malých sociálních projektů. Do
něj můžou poskytovatelé so-
ciálních služeb žádat o vyba-
vení na rozvoj služeb a obnovu
materiální základny služeb.

Peníze pomohou například

spolku Modrá vážka, který po-
máhá dětem s poruchou autis-
tického spektra a jejich rodinám.
Pořídí za ně rehabilitační po-
můcky, ale třeba i nezbytný ná-
bytek. Nové prostory Centra pro
rodinu, které zřizuje spolek Máte
na víc, zaplní dvanáct postýlek
pro děti a spolek koupí také dia -
gnostický balíček. 

Organizace Nepanikař! zpro-
středkovává rychlou psycholo-
gickou pomoc těm, kdo ji potře-
bují. Díky pomoci města si pořídí
například nový notebook, infor-
mační brožury, ale i kancelářské
potřeby. Děti zase potěší nová
houpačka, dřevěný herní prvek
a pískoviště v zahradě, na které
město z fondu přispěje Farnímu

sboru České církve evangelické.
Zejména nábytek a další vybavení
pak za peníze z  Fondu malých
sociálních projektů nakoupí také
IQ Roma servis, Remedia Plus,
Spolek neslyšících nebo Apoštol-
ská církev. Celkem si takto rozdělí
částku 274 800 korun. 

(sol)

Čtvrt milionu na sociální služby

Břeclav získala prostředky
na podporu cizinců
Pokud by Břeclav spoléhala pouze
na přirozený přírůstek a úbytek,
pak by loni počet obyvatel klesl.
Dokládají to statistiky Českého
statistického úřadu zveřejněné
před několika dny. Narodilo se totiž
bezmála o sto břeclavských ob-
čanů méně, než zemřelo. Díky li-
dem, kteří se do Břeclavi přistě-
hovali, je ale město v kladných
číslech. Na konci loňského roku
tak mohli statistici napočítat
zhruba o čtyři sta obyvatel města
více než o rok dříve. 

Nemalou část z přistěhovalých při-
tom tvoří cizinci. V Břeclavi jich po-
dle analytických dat pobývá
zhruba tisícovka. Město dlouho-
době pracuje na tom, aby co nej-
snadněji zapadli do místní komu-
nity a nedocházelo k jejich
sociálnímu vyloučení. Finanční
prostředky na to bude mít i v le-
tošním roce.  Stejně jako v před-
chozích letech získalo dotaci z mi-
nisterstva vnitra ve výši 1,43

milionu korun. Město k dotaci do-
platí ze svého 75 tisíc korun.

Bude tak opět financovat například
jazykové kurzy českého jazyka pro
Ukrajince a Vietnamce, které jim
pomohou k lepšímu uplatnění na
trhu práce a snadnějšímu začlenění
do společnosti. Dotace podpoří
také různé akce, během kterých se
mohou obyvatelé Břeclavi lépe se-
známit s cizinci, kteří s nimi ve
městě žijí. Jde například o oblíbe-
nou ochutnávku mezinárodních
kuchyní atradic na pěší zóně, mezi-
národní dětský den nebo přátelský
mezinárodní fotbalový turnaj. 

Významná část projektu je zamě-
řena na integraci držitelů dočasné
ochrany, tedy zejména uprchlíků
před válkou na Ukrajině. Pro ně se
připravuje informační setkání
a workshop, projekt je zaměřený
i na interkulturní práci. 

(sol) 

Město 
podpoří skauty
Padesátitisícovou dotací podpoří
město Břeclav činnost skaut-
ského střediska Svatopluk. Skauti
mohou díky těmto penězům fi-
nancovat například kurzy skaut-
ských vedoucích, ale i každoroční
akce, jako jsou skautské soutěže
a setkání, distribuce Betlémského
světla, Květinový den, Ukliďme
Břeclav a další. 

Zájem rodičů přihlásit své dítě
do skautu je v Břeclavi obrovský.
„Čekací listiny jsou plné na ně-
kolik let dopředu a my se již ně-
kolik let potýkáme spíše s ne-
dostatkem vedoucích než dětí.
I proto se snažíme vychovat
nové vedoucí v rámci skaut-
ského vzdělávacího systému
a posílat je na kurzy, kde se naučí
vést družinu, oddíl a zdokonalí
se v základech první pomoci,“ vy-
světlili břeclavští skauti v žádosti
o dotaci, díky které uhradí ne-

malou část účastnických po-
platků těchto kurzů. 

Pomůže pokrýt také náklady na
Závod vlčat a světlušek – tradič-
ního klání, které prověřuje skaut-
ské znalosti a dovednosti. Nema-
lou část dotace použijí skauti na
úhradu nákladů na topení - dřevo,
elektřinu, vodné a stočné a na
provoz, údržbu a pojištění skaut-
ské klubovny na Šilingrově ulici,
kterou středisko vlastní. Plánují
také dovybavení oddílových in-
ventářů a dalších pomůcek po-
třebných pro skautskou činnost. 

Středisko Svatopluk má dnes dva
oddíly: dívčí V Trávě a chlapecký
Plamen. Před čtyřmi lety vznikla
družina Benjamínků pro děti od
pěti do sedmi let a pravděpodobně
se z ní stane třetí oddíl střediska. 

(sol)
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Příspěvky zastupitelských klubů

Absurdní NE cyklistům při opravě mostu na tř. 1. máje
Čeká nás výstavba nového mostu
na tř. 1. máje a s  ním dopravní
komplikace. Po dobu 10 měsíců
bude doprava přesunuta na dvě
provizorní mostní konstrukce
dlouhé asi 110 m. Pro motorová
vozidla bude rychlost snížena na
20 km/hod a na cyklisty, kterých
tudy denně projede asi 1 700, čeká
nepříjemné překvapení.

Cituji z projektu: „Jedno mostní
provizorium bude sloužit pro
obousměrný provoz motoro-

vých vozidel s  lávkou pro cy-
klisty se značkou „cyklisto se-
sedni z kola“. Druhé mostní pro-
vizorium bude sloužit pro
obousměrný provoz pěších
a pro cyklisty ze směru z  Po-
štorné. Cyklisté opět musí se-
sednout z  kola a v  rámci mo-
stního provizoria jít pěšky.“

Také tomu nevěříte? Přitom se
trasy cyklistů nekříží s motoro-
vou dopravou, šířka provizoria
pro pěší a cyklisty je téměř

stejná jakou má stávající chod-
ník s  cyklopruhem a lávka pro
cyklisty je příjemně 1,5m široká.
U lávky pro cyklisty je údajně
důvodem výška zábradlí, která
nevyhovuje pro jízdu na kole … 

Považuji navržené řešení za
„krajně nevhodné“ a za zbytečné
omezení cyklistů, kteří jsou
schopní projet celou tř. 1. máje
a divím se, jak s takovým řeše-
ním mohly souhlasit zodpo-
vědné osoby za město. 

Vyzval jsem vedení města, aby
věc urgentně řešilo s investorem
a prosadilo, aby cyklisté mohli
přes provizoria projíždět. Ne-
mám problém se jednání úča-
stnit, ani převzít od starosty
zplnomocnění k  jednání s ŘSD,
jak mi radní na zastupitelstvu
navrhli. 

Luboš Krátký,
zastupitel za Naši Břeclav

Podpora vzdělávání
pokračuje

Místní akční plánování rozvoje
vzdělávání v SO ORP Břeclav po-
kračuje projektem MAP IV, který
je podpořen z Operačního pro-
jektu Jan Amos Komenský (OP
JAK). V letech 2024 a 2025 tak
bude moci Místní akční skupina
Lednicko-valtický areál, z.s. znovu
realizovat aktivity implementace
na podporu vzdělávání dětí a pra-
covníků ve vzdělávání pro 47 za-
pojených mateřských,  základ-
ních  a základních uměleckých
škol z  Břeclavska, mj. ve spolu-
práci s Centrem pro rodinu MÁTE
NA VÍC, Městskou knihovnou
Břeclav a Agenturou pro sociální
začleňování (MMR ČR). Aktivity
implementace budou zahrnovat
zejména: tematická setkávání ře-

ditelů škol, tematická setkávání
pracovníků ve vzdělávání, pod-
poru spolupráce MŠ–ZŠ a ZŠ–
SŠ, rozvoj kompetencí dětí a žáků
v polytechnickém vzdělávání, roz-
voj badatelské a projektové vý-
uky a metod kreativního učení ve
školách, rozvoj čtenářské a ma-
tematické pre-/gramotnosti s vy-
užitím moderních forem výuky
a technologií, rozvoj digitálních
kompetencí a mediální gramot-
nosti ve školách, vzdělávací akce
na podporu moderních didaktic-
kých forem, podporu iniciativy
Rodiče rodičům (tj. podporu dětí
se speciálními vzdělávacími po-
třebami a podporu rodičů těchto
dětí) aj. Bližší informace o jednot-
livých akcích budou průběžně
zveřejňovány na Facebooku MAP
v ORP Břeclav. 

(MAS LVA)

Město Břeclav nabízí
S Město Břeclav připravuje prodej pozemku p. č. st. 4097, jehož

součástí je stavba garáže v ulici Za Bankou v Břeclavi. Prodej
bude realizován formou dražby, která se uskuteční dne 20. 5.
2024. Veškeré informace o nabízených nemovitých věcech
a o průběhu dražby jsou uvedeny v  Dražební vyhlášce
č. OM/1/2024, zveřejněné na úřední desce Městského úřadu
Břeclav a na webových stránkách města (www.breclav.eu–
Úřad–Informace–Úřední deska–Dražby a exekuce), případně
lze informace získat na telefonních číslech 519  311  380
a 731 428 222 – Bc. Simona Michalovičová.

S Město Břeclav připravuje prodej bytu v domě Na Pěšině 18
v Břeclavi a k němu přináležejících podílů na domu, na po-
zemku pod ním a na pozemku užívaném jako dvůr. Prodej
bude realizován formou dražby, která se uskuteční dne 20. 5.
2024. 

Veškeré informace o nabízených nemovitých věcech a o prů-
běhu dražby jsou uvedeny v Dražební vyhlášce č. OM/2/2024,
zveřejněné na úřední desce Městského úřadu Břeclav a na we-
bových stránkách města (www.breclav.eu–Úřad–Informace–
Úřední deska–Dražby a exekuce), případně lze informace získat
na telefonních číslech 519 311 380 a 731 428 222 – Bc. Simona
Michalovičová.
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Starosta města Břeclavi v souladu
s ustanovením § 32 odst. 2 a odst.
3 zákona č. 62/2003 Sb., o vol-
bách do Evropského parlamentu

a o změně některých zákonů, ve
znění pozdějších předpisů, ozna-
muje:

1. Volby do Evropského parla-
mentu se uskuteční:

v  pátek dne 7. června 2024 od
14:00 hodin do 22:00 hodin
a v sobotu dne 8. června 2024 od
8:00 hodin do 14:00 hodin

2. Místem konání voleb

Volební okrsek č. 1 

volební místnost:  Základní škola,
Kpt. Nálepky 186/7, část Charvát-
ská Nová Ves, pro voliče s trvalým
pobytem

ul. Palackého, S. K. Neumanna, SNP,
Lednická č.or. 1 - 159 lichá, Kollá-
rova, M. Kudeříkové, Wolkerova,
Nezvalova, Na Špitálce, Kpt. Ná-
lepky, Tyršův sad, Františka
Kňourka

Volební okrsek č. 2 

volební místnost:  Základní škola,
Kpt. Nálepky 186/7, část Charvát-
ská Nová Ves, pro voliče s trvalým
pobytem

ul. Lednická č.or. 2 - 160 sudá, Ka-
pusty, Údolní, Chaloupky, Křivá,
U Jezera, Obránců míru, Revoluční,
A. Kuběny, Nový Dvůr, U Apolla, Tři
Grácie

Volební okrsek č. 3 

volební místnost:  Základní škola,
Komenského 60/2, část Poštorná,
(červená budova), pro voliče
s trvalým pobytem

ul. Nádražní č.or. 1 - 43 lichá, Nád-
ražní č.or. 2 - 54 sudá, Nádražní
č.or. 45 - 83 lichá, Nádražní č.or. 56,
58, 60, B. Šmerala, Gagarinova, Há-
jová č.or. 1,2,4,6,8, Dělnická Tylova,
Záhumní, Slunečná

Volební okrsek č. 4  

volební místnost:  Základní škola,
Na Valtické 641/31a, část Char-
vátská Nová Ves, pro voliče s trva-
lým pobytem

Tovární kolonie, Hlavní, Čs. armády

Volební okrsek č. 5  

volební místnost:  Základní škola,
Komenského 60/2, část Poštorná
(červená budova), pro voliče
s trvalým pobytem

ul. Havlíčkova, Polní, Osvobození,
Sadová, Kovářská, Rovnice, Komen-
ského, Úzká, J. Skácela, Hraniční,
Horní Luční, Dolní Luční, Prostřední,
J. Fučíka, Dyjová, Lesní, tř. 1. máje
(pouze část Poštorná), Celnice-
středisko služeb, Věznice Poštorná

Volební okrsek č. 6  

volební místnost:  Základní škola,
Komenského 60/2, část Poštorná
(červená budova), pro voliče
s trvalým pobytem

ul. Nádražní č.or. 85 – 99, Nádražní
č.or. 100-143, Okružní, Budovatel-
ská, Hájová č.or. 3, 5, 7, 9

Volební okrsek č. 7  

volební místnost:  Základní škola,
Kupkova 1020/1, pro voliče s trva-
lým pobytem

ul. Kupkova, U Cukrovaru, U Splavu,
Veslařská, Haškova

Volební okrsek č. 8  

volební místnost:  Základní škola,
Kupkova 1020/1, pro voliče s trva-
lým pobytem

ul. Fibichova, J. Černého, Mahe-
nova, Národních hrdinů, nám. T. G.
Masaryka, U Stadionu, Zámecké
náměstí, Pod Zámkem, Kančí
obora, Sladová, U tržiště, 17. listo-
padu, Fintajslova č.or. 1 -19 lichá,
Fintajslova č.or. 2 - 14 sudá, Za Ban-
kou, Kuffnerovo nábřeží, Věznice
Břeclav

Volební okrsek č. 9  

volební místnost:  Budova býva-
lého školského úřadu, ul. 17. listo-
padu 2995/1a, pro voliče s trvalým
pobytem

ul. Růžičkova, Pyskatého, Čermá-
kova, Fintajslova č.or. 21 - 51 lichá,
Fintajslova č.or. 16 - 52 sudá, nábř.
Komenského, Fügnerova, Bří.
Mrštíků, U Nemocnice, tř. 1. máje
(pouze část Břeclav)

Volební okrsek č. 10  

volební místnost:  Střední škola
Edvarda Beneše, nábř. Komen-
ského 1126/1, pro voliče s trvalým
pobytem

ul. Národního odboje, Nerudova,
Čechova, Jungmannova, Smeta-
novo nábř. č.or. 1 - 24, J. Palacha,
Žerotínova, Jiráskova

Volební okrsek č. 11  

volební místnost:  Mateřská škola,
Břetislavova 578/6, pro voliče
s trvalým pobytem

ul. Šilingrova, Denisova, K. Čapka,
Fleischmannova, Smetanovo ná-
břeží č.or. 25 - 36, 38, Břetislavova,
Sokolovská, Sady 28. října č.or. 9 -
19, Bratislavská,

Volební okrsek č. 12  

volební místnost:  Základní škola,
Slovácká 2853/40, pro voliče
s trvalým pobytem

ul. Husova, Libušina, Nová, B. Ně-
mcové, Sady 28. října č.or. 1 - 7, Rie-
grova, Svatoplukova, Stromořadní,
Slovácká č.or. 41 - 49, 50, 54, 56, 61,
73, 79, 81, 82, 83, Žižkova, nám. Svo-
body, Krátká, Na Zahradách, Hrn-

čířská, nám. P. Bezruče, sídl. Dukel-
ských hrdinů č.or. 25 - 29

Volební okrsek č. 13  

volební místnost:  Základní škola,
Slovácká 2853/40, pro voliče
s trvalým pobytem

ul. Slovácká č.or. 6 – 40, Na Hrů-
dách

Volební okrsek č. 14  

volební místnost:   Základní škola,
Sovadinova 565/1, pro voliče
s trvalým pobytem

sídl. Dukelských hrdinů č.or. 1 - 24,
Slovácká č.or. 1, 1a, 2, 3, 4, 5, Kříž-
kovského

Volební okrsek č. 15  

volební místnost:  Bytový dům pro
seniory a osoby se zdravotním
postižením (dříve DPS), Seniorů
3196/1, pro voliče s trvalým poby-
tem

Domov seniorů, ul. Seniorů, Růžová,
Nemocnice Břeclav

Volební okrsek č. 16  

volební místnost:  Dům dětí a mlá-
deže, Lidická 506/4a, pro voliče
s trvalým pobytem

ul. J. Opletala, Na Řádku, Chodská,
Kosmákova, K. H. Máchy, Kpt. Ja-
roše, Lidická č.or. 1 - 19 lichá, Lidická
č.or. 2 - 22 sudá, Na Pěšině č.or. 1 -
11 lichá, Na Pěšině č.or. 4 - 18 sudá,
Sovadinova, Za Kasárnami, U Póny,
Kobzíkova

Volební okrsek č. 17  

volební místnost:  Základní škola,
Herbenova 2969/4, pro voliče
s trvalým pobytem

ul. Herbenova, Olbrachtova, Vanču-
rova, Jaselská, U Jánského dvora,
Hybešova, Sušilova, Lidická č.or. 21
– 33 lichá, Lidická č.or. 24 - 40 sudá,
Mendlova, Družstevní

Volební okrsek č. 18  

volební místnost:  Základní škola,
Školní 1589/16 (Stará Břeclav), pro
voliče s trvalým pobytem

ul. Mánesova, Pastevní, Na Pěšině
č.or. 15 - 49 lichá, Na Pěšině č.or. 18a
- 48 sudá, Skopalíkova, U Zbrodku,
Lidická č.or. 35 - 89 lichá, Lidická
č.or. 42 - 96 sudá, Vinohradní, Při-
bylova, J. Moláka, Lidická č.or. 91 -
149 lichá, Lidická č.or. 100 - 150
sudá, Na Zvolenci, U Padělku, Před-
nádraží, U Sýpek

Volební okrsek č. 19  

volební místnost:  Základní škola,
Školní 1589/16 (Stará Břeclav), pro
voliče s trvalým pobytem

ul. Ostrov, nábř. A. Dvořáka, U Lesa,
Říční, Zahradní, Rybářské uličky,
gen. Šimka, Školní, Hřbitovní, U Ryb-
níka, Na Kopci, Letiště, Široký dvůr,
Bažantnice, Česká, Písníky, Lipky

Volební okrsek č. 20  

volební místnost:  Mateřská škola
Duhovka, Na Valtické 727/92, část
Charvátská Nová Ves, pro voliče
s trvalým pobytem

ul. Na Valtické č.or. 55 - 100

Volební okrsek č. 21  

volební místnost:  Základní škola,
Na Valtické 641/31a, část Char-
vátská Nová Ves, pro voliče s trva-
lým pobytem

ul. Na Valtické č.or. 1 – 23, č.or. 101,
Habrová seč, Hájky

Volební okrsek č. 22  

volební místnost:  Mateřská škola
Duhovka, Na Valtické 727/92, část
Charvátská Nová Ves, pro voliče
s trvalým pobytem

ul. Na Valtické č.or. 24 – 54

K Pohansku, Mládežnická, Želez-
niční, Lanžhotská, Březinova, Na Ši-
rokých

3.  Voliči bude umožněno volit poté,
kdy prokáže svou totožnost
a státní občanství České repu-
bliky (platným občanským prů-
kazem nebo cestovním pasem
České republiky), nebo   totož-
nost a státní občanství jiného
členského státu Evropské unie.
Neprokáže-li volič svou totož-
nost a státní občanství, nebude
mu hlasování umožněno. 

4. Voliči, který není zapsán ve vý-
pisu ze seznamu voličů pro volby
do Evropského parlamentu, okrs-
ková volební komise hlasování
neumožní. To neplatí, pokud volič
hlasuje na voličský průkaz nebo
předloží potvrzení o vyškrtnutí ze
zvláštního seznamu voličů vede-
ného zastupitelským úřadem
nebo potvrzení o vyškrtnutí ze
seznamu voličů pro volby do Ev-
ropského parlamentu v souvi-
slosti se změnou trvalého byd-
liště a prokáže své právo hlasovat
ve volebním okrsku.

5. Volič, který se dostavil do volební
místnosti s voličským průkazem,
je povinen tento průkaz odevzdat
okrskové volební komisi.

6. Každému voliči budou dodány 3
dny přede dnem voleb hlasovací
lístky. Ve dnech voleb do Evrop-
ského parlamentu volič může ob-
držet hlasovací lístky i ve volební
místnosti.

7. K zajištění pořádku a důstojného
průběhu hlasování ve volební
místnosti je každý povinen upo-
slechnout pokynů předsedy okrs-
kové volební komise.

Břeclav 25. 04. 2024

Bc Svatopluk Pěček v. r.
starosta města

OZNÁMENÍ 
o době a místě konání voleb do Evropského parlamentu
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MěÚ Břeclav, odbor stavební
a životního prostředí, oddělení
úřadu územního plánování za-
hájil pořizování Šesté úplné ak-
tualizace Územně analytických
podkladů obce s rozšířenou pů-
sobností Břeclav, a to v souladu
se stavebním zákonem. Aktua-
lizace se týká správního území
těchto obcí: Břeclav, Bulhary,
Hlohovec, Hrušky, Kostice,
Ladná, Lanžhot, Lednice, Mo-
ravská Nová Ves, Moravský Žiž-
kov, Podivín, Přítluky, Rakvice,
Tvrdonice, Týnec, Valtice, Velké
Bílovice a Zaječí.

Tímto úřad vyzývá všechny vla-
stníky technické a dopravní in-
frastruktury o předání  aktuál-
ních  údajů o trasách
inženýrských sítí a jejich ochran-
ných pásmech nebo trasách do-
pravních staveb včetně jejich
ochranných pásmem, a to zamě-
řené v souřadnicovém systému
JTSK v digitální podobě (nejlépe

formáty .shp a .dgn) i s vyplně-
ným pasportem (příloha č. 2 Vy-
hlášky č. 500/2006 Sb.).

V  případě, že tak bylo učiněno,
žádáme o potvrzení, že nedošlo
ke změně a předaná data jsou
správná, úplná a aktuální. 

Toto se týká všech vlastníků
technické a dopravní infrastruk-
tury, tedy např. i fyzických osob
vlastnících např. malou vodní
elektrárnu, železniční vlečku, část
vodovodního řadu (netýká se pří-
pojek); poskytovatelů kabelové
televize nebo internetu, kteří
vlastní kabelové rozvody v území;
stavebních firem, které prováděly
přeložky inženýrských sítí např.
vodovodních řadů, plynovodních
řadů, kanalizačních stok anebo
budovaly komunikace, které jsou
dosud v jejich majetku; atd…   

Stavební zákon ukládá všem vla-
stníkům technické infrastruktury

vést o ní evidenci, která musí
mimo jiné obsahovat i její polohu
(zaměření) a údaje o její ochraně
(ochranná pásma). Údaje z této
evidence jsou vlastníci technické
infrastruktury povinni předat
v  digitální podobě pořizovateli
územně analytických podkladů
– tedy MěÚ Břeclav, odboru sta-
vebnímu a  životního prostředí,
oddělení úřadu územního pláno-
vání, a to bezprostředně po jejich
vzniku nebo po jejich zjištění (po-
drobněji ustanovení § 27, 28, 161,
179 stavebního zákona). Vlastník
TI odpovídá za správnost, úpl-
nost a aktuálnost předávaných
dat. Nesplnění této povinnosti je
sankcionováno. Pokuta může být
uložena až do výše 200.000,- Kč. 

Dále je v § 28 odst. 3 stavebního
zákona uvedeno, že pokud ne-
splní povinnost podle § 27 odst.
3, nebo prokáže-li se, že posky-
tovatel údajů neupozornil na ne-
správnost údajů o území jím po-

skytnutých podle odstavce 2, je
povinen uhradit z toho vyplývající
náklady na aktualizaci a změny
územně plánovací dokumentace
a na aktualizaci územně analy-
tických podkladů. 

Dále vlastníky dopravní a tech-
nické infrastruktury vyzýváme,
aby nám oznámili případné zá-
měry svých nových tras a kori-
dorů pro komunikace a inženýr-
ské sítě, případně záměry na
vymezení zastavitelných ploch.

Územně analytické podklady
ORP Břeclav jsou vystaveny k ve-
řejnému nahlédnutí na mapovém
portálu na internetové adrese:
https://gis.breclav.eu/aplikace/za
kladni/ a na webových stránkách
města www.breclav.eu.

Na případné dotazy odpovíme na
tel. 519  311  354 (Ing. Ratajský)
nebo 519 311 357 (p. Polach).

Výzva vlastníkům technické nebo dopravní infrastruktury

Středisko vol-
ného času
Duhovka má
nového ředi-
tele. Miroslav
Mráz přebírá
vedení kraj-
ské příspěv-
kové organi-

zace po Zdeňku Petrovi, který
po šesti letech v jejím čele od-
chází do důchodu.

„Duhovka je pro břeclavské školy
důležitým partnerem, protože se
po vyučování věnuje neformál-
nímu vzdělávání, které se více

zaměřuje na zájmy a záliby dětí.
Zároveň se nabízí propojení se
sportovními a kulturními organi-
zacemi nebo Zdravým městem
Břeclav. Už při úvodní schůzce
bylo jasné, že spolupráci města
s touto krajskou organizací bu-
deme aktivně rozvíjet,“ je pře-
svědčený místostarosta města
pro školství Petr Vlasák. 

Miroslav Mráz přichází do orga-
nizace, která zajišťuje volnoča-
sové aktivity více než šesti stov-
kám dětí, z brněnské školy
Labyrinth. Ta je vůbec první la-
boratorní školou v České repub-

lice, která je postavena na indi-
viduálním přístupu ke každému
dítěti a na úzké spolupráci s uni-
verzitami a dalšími partnery – in-
ovátory vzdělávání. „Vize Laby-
rinthu vychází z myšlenky, že
škola není uzavřenou jednotkou,
ale je zapojená do celého sys-
tému subjektů, ať už jsou to uni-
verzity či jiné školy, firmy nebo
neziskové organizace. Od nich
všech mohou žáci čerpat zna-
losti a dovednosti,“ naznačuje, že
obdobný model spolupráce chce
přinést i do Břeclavi. Právě pro-
pojení mateřských, základních
i středních škol a dalších part-

nerů s Duhovkou si stanovil jako
jeden ze svých prioritních úkolů. 

Pozornost upíná i k tomu, aby si
do Duhovky našli cestu další děti
i dospělí. „Plánujeme rozšířit pro-
gramy pro předškolní děti, chtěli
bychom rozjet klub pro maminky
s dětmi a zaměřit se chceme i na
seniory, kteří jsou zatím opomí-
jenou skupinou,“ naznačil své zá-
měry. K břeclavské Duhovce od
příštího roku Jihomoravský kraj
organizačně přičlení Dům dětí
a mládeže v Mikulově.

(sol)

Duhovka má nového ředitele
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Do obnovy překrásné pa-
mátky, kterou nechala posta-
vit významná židovská rodina
Kuffnerových, město investo-
valo přes 22 milionů korun,
z čehož více než polovinu po-
kryla dotace. Historický objekt
pod dohledem restaurátorů
neuvěřitelně prohlédl. A teď je
čas do něj přilákat návštěv-
níky.

Na starost si to vezme Městská
knihovna Břeclav. „Záchranou
této památky nám ve městě
vznikl nový exkluzivní kulturní
prostor, kam můžeme zvát oby-
vatele města i turisty. Využívat
prostor čistě pro stálou expozici
a komentované prohlídky nám
přišlo málo, udělat z místa pri-
márně komorní koncertní pro-
stor by zase nebylo úplně
vhodné. Hlavním posláním by
tak mělo být neformální vzdělá-

vání zaměřené na holokaust
a židovskou historii, a to skrze
tematickou literaturu, před-
nášky a festivaly. Celkovou kul-
turní náplň pro turistickou se-
zónu však chystáme
multižánrově a pro všechny ge-
nerace,“ vysvětlil místostarosta
pro kulturu a školství Petr Vla-
sák. 

Na kulturní nabídce bude spo-
lupracovat i městské muzeum,
základní umělecká škola či tu-
ristické a informační centrum.
Městská knihovna tímto získává
nový prostor pro své akce
kromě dvou značně vytížených
sálů v centru města, které
kromě programů pro školy a uni-
verzitu třetího věku využívá i pro
taneční nácviky a mnohé kul-
turní akce. 

„Program v obřadní síni započne

slavnostním otevřením, které je
plánováno na neděli 19. května
v 13:37 hodin. Obřadní síní a ži-
dovským hřbitovem nás pro-
vede břeclavská historička
Mgr. Alena Káňová. O hudební
zpestření se postará Duo klez-
mer z Břeclavi a soubor Na-
chamu Ami. O mluvené slovo
a čtení nejen epitafů z náhrobků
židovského hřbitova pak patron
akce herec Pavel Nový.  Pro ne-
jmenší návštěvníky bude připra-
vena výtvarná dílna s hebrej-
skou tématikou. A jistě
nepohrdnete občerstvením
a zákusky inspirované tradičními
židovskými recepty,“ zve ředitel
knihovny Marek Uhlíř. Vstup na
akci je volný.  

Už 23. května bude krásně opra-
vený prostor před židovskou ob-
řadní síní hostit festival ZUŠ
Open. Jeho cílem je představit

práci základních uměleckých
škol, ale upozornit i na nenahra-
ditelnou roli uměleckého vzdě-
lávání. Těšit se můžete na Di-
vadlo MALÉhRY s Bárou
Seidlovou, které bude v opra-
vené památce hrát 26. května.
A o den později odstartuje lite-
rární festival BookPark, na němž
přislíbila účast například novi-
nářka z týdeníku Respekt Silvie
Lauder, spisovatelka a scéná-
ristka Petra Dvořáková, pro-
zaička a dramaturgyně Klára
Vlasáková či spisovatel a stand-
up komik Pavel Tomeš. 

Odstartují také pravidelné ko-
mentované prohlídky židovské
obřadní síně s průvodcem, a to
od května do září. Připravuje se
rovněž stálá expozice a další li-
terární a hudební akce. 

(sol, dav) 

Přijďte na slavnostní otevření 
židovské obřadní síně v Břeclavi 

Židovský hřbitovní areál
v  Břeclavi prošel během své
historie dobou klidného i dra-
matického vývoje a svého ma-
ximálního rozsahu dosáhl
v  roce 1892. Tehdy se domi-
nantou stala novogotická ob-
řadní síň. K vytvoření projektu
byl pozván významný ra-
kouský architekt Franz rytíř
von Neumann ml. (1844–1905),
pocházející z proslulé vídeňské
rodiny. K jeho nejznámějším dí-
lům na našem území patří no-
vorenesanční radnice v sever-
ních Čechách, arkádové domy
na Radničním náměstí ve Vídni
nebo Kuffnerova hvězdárna na
vídeňském Ottakringu.

Právě skvělé doporučení, dobrá
zkušenost rakouských i sloven-
ských příbuzných a nakonec i je-
jich finanční podpora projektu
vedla k tomu, že židovská obec
v  Břeclavi, jejímž významným
představitelem byl Hermann
Kuffner (v letech 1873 až 1899
zastával i pozici starosty Břec-
lavi) si vybrala tohoto architekta.

Hlavním mecenášem samotné
výstavby obřadní síně byl nejvý-
znamnější představitel vídeňské
linie Moritz Kuffner (1854–1939).
K  Břeclavi si udržoval hlubší
vztah, což se projevilo i výstav-
bou zdejší honosné hrobky pro
jeho otce Ignaze Kuffnera z roku
1898.

Město Břeclav, jako současný
vlastník objektu, v  roce 2023
provedlo rozsáhlou obnovu této
památkově chráněné stavby.
Projekt byl podpořen dotačním
titulem Interreg V-A Slovenská
republika – Česká republika
2014–2020 „Na věčnou paměť,
Kuffnerové na Moravě a na Slo-
vensku“.  Jako slovenský partner
projektu bylo osloveno město
Sládkovičovo, které s  Břeclaví
spojuje hospodářská, společen-
ská i kulturní činnost židovské
rodiny Kuffnerů.

V rámci obnovy židovské ob-
řadní síně se kladl velký důraz
na zachování a restaurování co
největšího možného množství

jednotlivých prvků a ploch. Tý-
kalo se to zejména vnitřních štu-
katérských prací u velmi cenné
žebrové klenby a polygonálních
klenebních přípon s  patkou
a hlavicemi s akantovými motivy.
Dle fragmentů původní histori-
zující výmalby byly v obřadní síni
obnoveny nástěnná sgrafitová
bosáž, starozákonní nápisy v he-
brejském a německém jazyce
i výmalba niky na východní

straně objektu. Cennou ukázkou
produkce lichtenštejnské kera-
mičky konce 19. století je i v té-
měř původním stavu zachovaná
keramická dlažba ze slinutých
dlaždic. Ke kompletní renovaci
došlo i u všech prvků a ploch
exteriéru objektu, včetně pů-
vodních dřevěných dveří s  bo-
hatým kováním.     

PhDr. Alena Káňová

Novogotická židovská obřadní síň
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Májový koncert v synagoze
V sobotu 18. května v 17 hod zveme všechny příznivce klasické
komorní hudby na další produkci tohoto typu koncertní
hudby.  Pro letošní májový koncert byla vybrána komorní hudba
18. až 20. století. V prostorách synagogy tak zazní klasicistní
díla C. Stamitze, nejvýznamnějšího představitele druhé gene-
race mannheimské školy. Německý romantismus první poloviny
19. století bude zastoupen skladbou F. M. Bartholdyho a konec
19. století představí skladba pro kontrabas a klavír italského
skladatele a virtuóza G. Bottesiniho. 20. století bude reprezen-
tovat tvorba nizozemského skladatele K. Schoonenbeeka, a to
slavným Jewish vintage.  Českou komorní hudbu zastoupí
A. Dvořák. 

V komorních skladbách účinkují: Zdeněk Oslzlý (klarinet), Petra
Roučková (viola), Pavla Roučková (housle), Milena Matochová
a Irena Marečková (klavír), George Kellner (kontrabas).  Kon-
certem provede Alena Káňová.

Vstupné je dobrovolné a synagoga se návštěvníkům koncertu
otevře v  16. 30. Těšíme se na komorní májovou atmosféru
v břeclavské synagoze. 

(ak)

Festival vína v Břeclavi? Ano!
Už 22. června se můžete tě-
šit na první ročník akce Na-
Vínofest, která láká na spo-
jení lokálních vinařství se
skvělou hudbou a jídlem.
Vstupné je přitom nastaveno
velmi vstřícně a vypadá to
tak na novou tradici v našem
městě, která výborně do-
plňuje bohatou letní kulturní
nabídku v  Břeclavi. O chys-
taném NaVínofestu jsme si
povídali s  organizátorem
Martinem Radkovičem. 

Jak vás vůbec napadla myš-
lenka uspořádat v Břeclavi fes-
tival věnovaný vínu? 
Myšlenka vznikla asi před
dvěma lety. Jako vinařství objíž-
díme různé vinařské akce po
celé ČR a Břeclav nic takového
nenabízela. To byl ten prvotní
impuls pro to, abychom tu dnes
vinařský festival měli.

Podle popisu akce to vypadá
na kombinaci dobrého jídla, pití
a muziky. Na co se lidé mohou
těšit? 
V první řadě na skvělá vinařství,
která mají rozhodně co nabíd-
nout, o tom to hlavně bude.
Přímo z Břeclavi zatím máme 3
vinařství, ostatní doplňujeme
z nejbližšího okolí kvůli atrakti-
vitě a rozmanitosti. K dobrému
vínu rozhodně musí být i dobré

jídlo. Vybíráme si osvědčené
stánkaře, chceme hlavně místní.
Každý bude mít na svůj sorti-
ment exkluzivitu. To je také na-
ším cílem, aby se i prodejci cítili
na festivalu komfortně a vydělali
si. A k  tomu všemu bude hrát
skvělá hudba. Troufám si říct, že
program je naladěn opravdu
dobře. Největším tahákem bude
Pavel Callta, který patří mezi
TOP 10 nejlepších zpěváků v ČR.
Nebude chybět ani oblíbená stá-
lice české hudební scény, kapela
Support Lesbiens. S kompletním
hudebním programem mi po-
máhá kamarád František Drobi-
lič.

Kdo vám s organizací NaVíno-
festu pomáhá. Jak složité je
dát takovou akci dohromady? 
Zmínil jsem tady Františka Dro-
biliče, ale není to jenom on. K tak
velké akci potřebujete tým lidí.
Bez toho to nejde. Takže moji
nejbližší – brácha a taťka,
mamka, moje přítelkyně. Zapojuji
do toho, dá se říct, větší část ro-
diny. Potřeba jsou také partneři
pro spolufinancování akce.
Jsem velmi rád, že jedním z tě-
chto partnerů je Město Břeclav,
protože je vidět, že na kulturním
dění v Břeclavi městu záleží. To
je výborný základ pro uspořá-
dání takové akce. Navíc máme
tady v  Břeclavi skvělé firmy,
které chtějí kulturu podporovat,

za což jim patří velký dík. Kdy-
bych zmínil jednoho, mohli by se
cítit dotčeni ostatní, takže sle-
dujte náš web, sociální sítě
a také se dívejte po okolí, v příš-
tích týdnech by se na vás někde
mohl usmívat náš billboard, ban-
ner nebo plakát k  akci. Tam
všude bude o našich partnerech
zmínka.

Musím se přiznat, že uspořádat
akci takových rozměrů je ne-
smírně náročné. Bavíme se
o tom, že festival zařizuje do-

slova pár lidí. Akci samotné
předchází spousta jednání, pa-
pírování, zajištění komunikací
a prostor, reklamy, weby, hu-
dební interpreti… Bez velké pod-
pory doma bych NaVínofest nej-
spíš nezorganizoval. Takže velké
díky všem, kteří festival podpo-
rují a na organizaci akce se po-
dílí. Věřím, že vyjde počasí a lidé
budou z NaVínofestu odcházet
s  úsměvem a příjemným poci-
tem. 

(dav)

První ročník festivalu vína pod břeclavským zámkem
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Ukrajinské odpoledne 
na ZŠ Kupkova
Přátelství. Podané ruce. Setkání.
Poznávání se navzájem. Vzá-
jemné obohacení. Ukázat, co
umím. Domluvit se. Spolu tvořit.
To by asi byla mnohá ze slov,
která nás vedla k tomu, aby-
chom připravili, zorganizovali
a nacvičili společné vystoupení
ukrajinských a českých žáků ZŠ
KUPKOVA a pozvali jejich spo-
lužáky, učitele a rodiče na Ukra-
jinské odpoledne.

Spojili jsme složku recitační, dra-
matickou a hudební a připravili
s ukrajinskými žáky druhého
stupně a žáky 7. A ZŠ Kupkova

odpoledne ukrajinských lido-
vých i moderních písní, ukrajin-
ských legend a pohádek. A aby
se nejednalo jen o část umělec-
kou, protože nejen uměním je živ
člověk, navrhli jsme vzájemné
seznámení ukrajinské a české
kuchyně. Podával se čaj, káva
a produkty české, ale především
ukrajinské kuchyně. Rodiče i uči-
telé si mohli takto naprosto
upřímně a neformálně popoví-
dat. Setkání umožnilo ukázat, co
děti umí, spolupracovat a přá-
telsky se sejít. 

(ZŠ Kupkova)
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Srdečně vás
zveme na vý-
stavu Odjinud
Antonína Vojtka,
kterou budete
mít možnost na-
vštívit od 26. 5.
2024 do 22. 9.
2024 v  zajíma-
vých prostorách
Havlíčkovy vily v
Poštorné. Přijďte
se seznámit s dí-
lem známého
krajináře tak, jak
ho možná ještě
neznáte. Vý-
stava vám dovolí
nahlédnout do

počátků jeho tvorby inspirované vesmírem a žánrem sci-fi a také
představí abstraktní tvorbu. Tento rok Antonín Vojtek slaví své ži-
votní jubileum, proto pro vás chystáme i další překvapení. Souběžně
s výstavou Odjinud probíhá od 16. 5. 2024 do 30. 6. 2024 výstava
Pod paží tisknu křídla… v MMG Břeclav, která je věnována autorově
krajinomalbě.

Otevřeno: úterý až pátek od 14.00 do 17.00 hodin, případně po te-
lefonické domluvě kdykoliv - 723 887 977. Galerie AV na ul. J. Moláka
na zazvonění nebo na telefon. 

Novinky sledujte na www.vojtek-av.com nebo na Facebooku.

Galerie 99 Břeclav na jaře
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Loňská premiéra FOSFA olym-
piády břeclavských škol se se-
tkala s velkým úspěchem, orga-
nizátoři proto s  nadšením
chystají další ročník. Ten pro-
běhne v termínu 11.-14. června
2024 na stadionu TJ Lokomo-
tiva Břeclav, stejně jako loni
také za účasti žáků základních
škol z Lednice a Valtic. 

Čtyřdenní sportovní klání pro-
běhne díky úzké spolupráci všech
šesti sportovních klubů aktuálně
zapojených do projektu FOSFA
Sport. Soutěžit se tak bude v at-
letických disciplínách, volejbalu,
fotbalu, florbalu, stolním tenisu
a nově také judu. Stejně jako
v loňském roce očekávají organi-
zátoři účast více než osmi stovek
žáků základních škol a víceletých
gymnázií. Potvrzena je účast
břeclavských základních škol Slo-
vácká, Komenského, Kupkova, Na
Valtické, Kpt. Nálepky, J. Noháče
(1. stupeň), Gymnázia Břeclav (2.
stupeň), ZŠ Lednice a ZŠ Valtice.  

Program olympiády odstartuje
v úterý 11. června atletickými

soutěžemi žáků 2. stupně (běh
na 60 m, skok vysoký, skok da-
leký, hod kriketovým míčkem /
vrh koulí, vytrvalostní běh a šta-
feta) a volejbalovým turnajem
žáků 1. stupně. Volejbal se bude
hrát podle pravidel barevného
minivolejbalu. Garanty těchto
disciplín budou atletický a vo-
lejbalový oddíl FOSFA Lokomo-
tivy Břeclav, které jsou na „Lo-
kači“ doma. Rovněž ve středu
12. června bude sportovní areál
ve Veslařské ulici žít atletikou
a volejbalem. Atleti z prvního
stupně základních škol budou
soutěžit v běhu na 60 m, skoku
dalekém, hodu kriketovým míč-
kem a vytrvalostním běhu. Pa-
lubovka v hale pak bude patřit
volejbalovým družstvům dru-
hého stupně. Čtvrteční program
bude ve znamení florbalu, při-
čemž turnaj organizovaný ho-
kejovým klubem FOSFA HC Lvi
Břeclav bude určen žákům a žá-
kyním 8. a 9. tříd. Hrát se bude
systémem 4+1 a na hrací ploše
bude muset být minimálně
jedna dívka (brankářka se ne-
počítá). 

Na pátek 14. června bude připra-
vena mozaika poskládaná ze tří
sportů. Na travnaté ploše sta-
dionu se odehraje fotbalový tur-
naj v kategoriích 4.-5. tříd (U11)
a 6.-7. tříd (U13). Kategorie U11
bude hrát systémem 5+1, kate-
gorie U13 systémem 7+1. Garan-
tem je samozřejmě FOSFA MSK
Břeclav. V hale svedou boje o me-
daile a další trofeje stolní tenisté
4.-9. tříd. Turnaj pro tříčlenné re-
prezentace zúčastněných škol
připravuje Klub stolního tenisu

FOSFA LVA. Žhavou novinkou le-
tošního ročníku FOSFA olym-
piády břeclavských škol je soutěž
v judu. Soukromá škola bojových
sportů Břeclav ji připravuje pro
kategorie U10, U12 a U14, přičemž
každý účastník musí být držite-
lem licence Českého svazu juda. 

Generálním partnerem akce je
společnost Fosfa, partnerem
Město Břeclav. Vítězové se opět
mohou těšit na originální medaile,
diplomy a další ceny. (pmv)

FOSFA olympiáda břeclavských škol



utkání je rozhodnuto dosažením čtvrtého bodu. Za případného stavu
3:3 přichází na řadu čtyřhra. Hraje se na jednom stole, což zvyšuje
koncentraci hráčů i diváků.

1. čtvrtfinále Havířov-MSK Břeclav opanovala v Havířově Břeclav
a Havířov tak do Břeclavi přijel na odvetné čtvrtfinále. Ve druhém
čtvrtfinále se zpočátku více dařilo Havířovu, který vedl již 3:1 a jeden
úspěch z následných tří možností mu stačil na vyrovnání čtvrtfi-

nálové série na 1:1. Břeclavská Chen ale
s nadhledem získala svůj druhý bod a Štef-
cová zopakovala svou výhru nad Hrabico-
vou, když jí za stavu 5:10 ve třetí sadě od-
vrátila osm setbolů (5:10, 10:11, 11:12, 12:13)
a svůj první proměnila ve výhru 15:13. Tím
došlo ke zlomu k vývoji tohoto zápasu. Za
stavu 3:3 tak rozhodovala o konečném vý-
sledku závěrečná čtyřhra. Štefcová s  Pu-
chovanovu vyhrály důležitý první set 14:12,
v  němž odvracely tři setboly (8:10,11:12)
a pak již zcela opanovaly hru. Břeclav tak
postoupila do semifinále. Gratulujeme
a držíme palce. 

Jaroslav Hýbner

Břeclavská Radnice

Racio běh kolem Dyje
Dubnový Racio běh kolem Dyje v
mužské kategorii suverénně
ovládl Roman Paulík, který pěti-
kilometrovou trať uběhl za ne-
uvěřitelných 15 minut 11 vteřin.
Mezi ženami kralovala Leona Mi-
halíková, která zvládla 5 000 me-
trů v čase 18:56. Tradičně velký
zájem byl o závody dětí, ale i do-

rostenců. Kompletní výsledky
břeclavského Racio běhu nalez-
nete na přiloženém QR kódu. 

(dav)

Bronz z MČR pro akvabely
Břeclavské akvabely uspěly na
Mistrovství České republiky
v synchronizovaném plavání,
které se v polovině dubna ko-
nalo v Olomouci. Už samotná
kvalifikace celé týmové sestavy
na tento závod nebyla jednodu-
chá, přesto se mladší žákyně
v silné konkurenci probojovaly
mezi elitní týmy z celé země
a nakonec předvedly, že plným
právem. V pátečním závodě po-
vinných figur vybojovala Beáta
Kosíková bronz v konkurenci
dalších 100 závodnic. 

Na tento neskutečný úspěch
navázal v sobotu volný tým ve
složení Beáta Kosíková, Sofie

Radkovičová, Bianka Herůfková,
Stella Sládková, Nela Moravčí-
ková, Nikola Doležalová a Valen-
týna Polčáková. Sestavu světu
synchronizovaného plavání
představily teprve podruhé.
Břeclavské akvabely zaplavaly
v podstatě bez chyb. V kombi-
naci s vysokou obtížností a nad-
šenými rozhodčími, kteří se-
stavu ohodnotili vysokými
známkami, získaly krásných 97
bodů, což bylo pouhé 2 body od
stříbrné příčky. Domů si odvezly
úžasné bronzové medaile a titul
druhých vicemistryň České re-
publiky.

(koz)

Stolní tenistky MSK Gumotex Břeclav ZFP Group sehrály dvě dra-
matická utkání čtvrtfinále mistrovství ČR s celkem SKST Charvát
Havířov. Vyhrály dvakrát nejtěsnějším poměrem 4:3, celkově ve
čtvrtfinálové sérii 2:0 a postoupily mezi nejlepší čtyři celky soutěže.
Jejich semifinálovým soupeřem bude HB Ostrov Havlíčkův Brod. 

Letošní play off o mistra ČR 2024 se hraje novým způsobem. Z trojice
hráček obou družstev odehraje každá jen dvě dvouhry, o výsledku

Stolní tenistky v semifinále MČR



Prvních závodů se veslaři SVK
účastnili 7. června 1925 v Ho-
doníně. Během let 1925 a 1926
byl vybudován nový sportovní
areál vybavený vším potřeb-
ným. Podařilo se to díky obrov-
skému nadšení mnoha dobro-
volníků i finančnímu zadlužení,
které klubu způsobilo velké
problémy. Proto se v  letech
1927 a 1928 neuskutečnily
místní regaty. 

Od poloviny roku 1928 bylo ve-
dení klubu svěřeno tehdejšímu
vrchnímu zemskému staveb-
nímu radovi Rudolfu Zaoralovi.
Díky jeho velkému mecenášství
a zájmu o veslování se podařilo
finanční problémy SVK vyřešit.
Zaoral zůstal předsedou až do
zákazu činnosti klubu po ně-
mecké okupaci.

V letech 1929 a 1933 uspořádal
klub Mistrovství Moravy a Slez-
ska, a to za velkého zájmu ve-
řejnosti. 

Bezesporu pro klub nejslavněj-
ším rokem byl rok 1936. Zasloužil
se o to trenér Karel Helfgot

a osma ve složení Karel Brand-
sttatter, Pavel Parák, Jan Holo-
brádek, Ladislav Smolík, Franti-
šek Kšír, František Kobzík,
Rudolf Baránek, veslovod Anto-
nín Hrstka a korm. Bedřich Pro-
cházka. Břeclavští veslaři nej-
prve 7.června skončili těsně
druzí na pražských Primátor-
kách a 19. července SVK Břeclav
získal titul Mistra republiky jako
první moravský klub v  historii.
Zajímavostí je, že SVK neměl od
května vlastní závodní osmives-
lici – loď byla zničena při srážce
se zábavní loďkou. Oba velké zá-
vody jeli Břeclaváci na lodi, kte-
rou jim s nevšední ochotou půj-
čil německý klub RC Regata
Praha. Díky mistrovskému titulu
odjeli břeclavští veslaři jako re-
prezentanti ČSR ve stejném slo-
žení na OH do Berlína. V rozjížď-
kách skončila osma na pátém
místě. 

V  roce 1937 díky úspěšné ve-
řejné sbírce vypsané na základě
sportovních úspěchů mohl klub
zakoupit novou osmiveslici,
čtyřku a gig, které byly slav-
nostně pokřtěny 27. května. Ve

stejném roce začal trénovat
také Ladislav Smolík, budoucí
úspěšný poválečný trenér.  Válka
byla temnou dobou i pro SVK.
Po okupaci Břeclavi byla činnost
klubu zakázána a majetek zaba-
ven. Během světové války tra-
gicky zahynulo 40 členů klubu. 

Za svobodu bojovali tři členové
olympijské osmy. Jan Holobrá-
dek byl pozemním leteckým me-
chanikem britského letectva, po
válce byl pověřen pátráním po
lidických dětech v  Německu.
František Kobzík bojoval proti
okupantům ve Francii a později

byl z  Anglie vysazen jako člen
výsadku CARBON. V  Rudicích
u Bojkovic po prozrazení zvolil
jediné východisko z beznadějné
situace – dobrovolnou smrt.
František Kšír byl za ilegální čin-
nost v Obraně národa gestapem
zatčen a popraven. Památku
Františka Kobzíka a Františka
Kšíra si každoročně připomí-
náme jejich memoriálem v  zá-
vodě osem žáků na Slovácké re-
gatě.   

Luboš Krátký, 
předseda Slováckého

veslařského klubu

18–19

100 let od založení SVK – část 2 – meziválečná léta
a světová válka

V dubnu se konaly v Račicích na
umělém veslařském kanále re-
prezentační kontrolní závody
veslařů v disciplínách skif
a dvojka. Ti nejlepší jsou zařazeni
do užšího reprezentačního ká-
dru a letos budou reprezentovat
ČR na mezinárodních regatách,
ME či MS. Mezi nejlepšími jsou
i letos zástupci břeclavského
veslařského klubu. 

Ve skifu dorostenců s přehle-
dem zvítězil Lukáš Kašík (na
snímku vpravo) a v hlavním fi-
nále ho ještě doplnil Jiří Tři-
náctý pátým místem. Oba si
tímto vybojovali místo v repre-
zentaci ČR na mezinárodních
závodech středoevropských
států "CEFTA". O další milé pře-
kvapení pro naše barvy ve
dvojce bez kormidelníka se

postarali ve společném závodě
juniorů a mužů do 23let Alex
Novák s Františkem Zaliberou
(na levém snímku). 

V nedělním velkém finále je po-
razila o 0,8 vteřiny pouze silná
mužská posádka, ale mezi ju-
niory si svým vítězstvím řekli
o reprezentační dres. Mezi muži
s ambicemi startovat na univer-

zitním šampionátu se umístil
Aleš Pospíšil ve skifu na druhém
místě. V kategorii dorostenek
zde startovala ve skifu Anna
Škápíková, která skončila na cel-
kovém 33. místě a v kategorii ju-
niorek Tereza Oslzlá bojovala
o stupínek lépe. 

(aka)

Veslaři budou reprezentovat ČR na ME a MS
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